
PLÁNOVANÁ OPRAVA PRO ODVLHČENÍ KOSTELA V JEDNOVĚ 

Jednovský kostel viditelně poškozuje vlhkost, která proniká do soklového zdiva. 

Pro odstranění tohoto problému jsme oslovili odborníka v oboru památek (Ing. arch. Taťánu 

Tzoumasovou) a nechali jsme zpracovat projekt, který by problém vyřešil. 

Navržené řešení obsahuje několik kroků: 

1) Utěsnění paty zdiva jílovou izolací, aby se zamezilo dalšímu vtékání srážkových vod 

pod kostel do jeho podkladních a podpodlahových vrstev. 

 

2) Odstranění obkladu z prefabrikovaných teracových desek  

a odstranění vlhkých venkovních omítek. 

 

3) Postupné vysušení zdí nahrazením degradovaných vlhkých venkovních omítek 

omítkami sušícími, tzv. románskými, které účinně odvádějí vlhkost ze zdiva, 

vysušují, ale zvenčí do zdiva srážkovou vodu již nepropustí.  

Jejich další výhodou je, že s nízkou vlhkostí neumožňují na povrchu usazování řas a sinic. 

 

4) Obnovení omítaného soklu, který ze sušících omítek nejen že bude prodyšný, ale 

navíc vrátí kostelu jeho původní pozdně barokní vzhled. 

 

5) Oprava – očištění fasádního nátěru spočívající především v odstranění 

biologického napadení řasami a sinicemi na východním a severním průčelí.  

(Novým nátěrem budou nyní opatřeny pouze nové sušící omítky v rozsahu opravy.) 

Provedení navržených kroků odstraní příčinu poruch (pronikání vod pod kostel) 

a současně pomůže odstranit následky (vlhkost soklového zdiva). 

 

 

Na jaře farnost předložila svůj záměr do výzvy programu IROP Rekonstrukce a 

péče o památky. Záměr splňuje všechny potřebné podmínky a byl ze strany 

Regionu Haná doporučen.  

V měsíci září tak bude podána plná obsažná žádost na Centrum regionálního rozvoje, skrze 

které  by farnost měla v příštím roce získat závěrečné rozhodnutí o přidělení 

dotace ve výši 897.750 tis. Kč. Bohu díky za to! 

Náklady na realizaci celého projektu jsou ale dle rozpočtu 1,5 mil. Kč. 

Podpora Regionu Haná 95% je v této výzvě možná na celkový náklad jen 945 tis. Kč. 

Farnost tak bude potřebovat získat z dalších zdrojů a sbírek cca 600 tis. Kč. 

Úmyslem farnosti je požádat o dotaci i u Olomouckého kraje, Obcí, ale prosba o 

finanční podporu pro náš kostel míří i k farníkům a poutníkům, kteří kostel 

navštěvují.  

Kostel je srdcem každé farnosti, místem, kde Bůh je opravdu uprostřed nás. Kostel připomíná 

blízkost Boha i při každé cestě kolem něj a zvuk zvonů kostela obrací naši mysl k modlitbě 

pravidelně. Chceme to srdce pro nás i naše budoucí generace a pro všechny poutníky uchovat 

v co nejlepším stavu a kostelu vrátit vzhled, který potěší kdykoliv na něm spočineme pohledem. 

Bude vždycky tím, co nás bude zvát, a my do opraveného domu Hospodinova s radostí půjdeme. 

Všem dárcům Pán Bůh oplať měrou hojnou! 


